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Formandens Beretning, sæsonen 2023                                      D.15/11 2023

Generalforsamling 2023.  år 9. 

Vi startede denne sæson med vores generalforsamling i nov. 2022. Der var som altid fint fremmøde.

Der er fortsat et stort og fantastisk sammenhold og opbakning til aktiviteterne i klubben, og dette får vi 
ekstra brug for i den nye sæson.

Aktiviteter:

Der er opsat skabe på vores hems, så opbevaringen af diverse materialer kunne komme lidt i system. 
Samtidig har vi indrettet hemsen, så børn kan hygge sig der oppe med fjernsyn mm.

Broopsætning ..Sæsonstart med super opbakning til broopsætning og efterfølgende en rigtig fin aften i 
klubhuset.

Broen har i år været flittig brugt af mange. Det er fantastisk at se.

Sct. Hansaften. Fantastisk dag/aften med stor tilslutning. Vejret var ok, og der blev hygget, bowlen kom på 
bordet og stemning var høj.

Ved fiskearrangement senere på året, var der igen fin deltagelse, og alle hjalp til med de fine retter af 
forskellig fisk mm. 

Broen i Elvighøj.  ØV, ØV!

Vi har fortsat et fint samarbejde med Lodsejeren. Alt kører, som det skal, og alle er gode til at passe på 
vores oase derude.

Vi valgte hen over sommeren, at der skulle skiftes rør på landgangsbroen, da der var flere, der var begyndt 
at knække. Vi var nødt til at stabilisere den inden vinteren. Dette blev derfor sat i værk på den dag, vi havde 
planlagt at tage broen ind. Mange mødte op, og med succes fik vi rørene slået og broen taget ind. Vi valgte 
at udsætte vinterfesten for ikke, at der skulle være for mange udslidte arbejdere om aftenen. 

Vinterfesten afholdes i stedet den 27/1-24, der kommer opslag på hjemmesiden.

Men, men Stormen i uge 42 kom os desværre lidt på tværs, og vores skønne oase er desværre meget 
medtaget. Alt på land er væk, og brofag mm. er i atomer et sted i bugten, borde, bænke mm. ligeså. 

Vi gik straks i tænkeboks og startede med at lave et forsigtig budget på genopbygningen af broen, brofag, 
nye rør, grillhuset, borde, bænke osv. Alt i alt løber det op i  ca. 90 - 100.000 kr.  Det er rigtig mange penge 
for vores lille klubkasse. Heldigvis kan vi klare skærene og skal ikke ud at låne pengene, selvom det 
naturligvis bliver sparetider.

 Vi startede sidste weekend med første aktion på stranden.  25 personer, små som store, hjalp til. Der blev 
fældet træer langs hele stranden og ryddet op til den store guldmedalje. Det var en fantastisk indsats, der 
fra morgenstunden så temmelig uoverskuelig ud, MEN det endte med at være en rigtig hyggelig dag og så 
endda med alkoholfrie øl HI HI.

 Stranden var fuldstændig ryddet, da vi tog derfra.



Stiftet i 2015

Der bliver mange arbejdsweekender endnu, så vi appellerer til, at alle vil give et nap med i genopbygnings- 
fasen. 

Vi har planlagt den næste fase. De nye brofag skal laves mellem jul og nytår på værkstedet i Esbjerg.

 Den foreløbige dato er den 28 dec. Nærmere info følger.   (  fonds midler )

Til foråret skal vi så i gang med at genopbygge broen, samt grillpladsen mm. Det er et stort arbejde, der 
venter os, men vi tror på, at vi ved fælles hjælp kan magte opgaven. Vi har før stået sammen i den her 
klub, når vi har mødt modgang.

Når alt dette negative er sagt, så har der været lidt positivt ved stormen. Vi har fået en Hawaistrand med 
hvidt sand. Den må nydes i den nye sæson.

Vi er i gang med at undersøge, om vi kan søge Kommunen / Fonde mm. om hjælp til det økonomiske. Det 
er ikke en nem sag. Vi har prøvet forsikringer mm., men der er der ikke hjælp at hente, desværre. Vi tror på, 
at der er muligheder ved at søge fonde, og der kæmpes.

Når man, som mange af os oplevede stormen på havnen på nært hold, bliver man en smule skuffet over 
60% af sejlerfolket. Hvor er der mange, der er total ligegyldige med deres både, og forventer at alle andre 
varetager deres både.  Det er en meget dårlig tendens. Når dette er sagt, bliver man stolt, som formand for 
KFS, at se hvor aktive mange af vores medlemmer var om natten for at hjælpe andre.

 GODT GÅET ”GUTTER og GUTINDER”!

Klubhus

Hverdagen håndteres af Keld og det fungerer fint. Der er altid orden i sagerne og pænt ryddet op. Alle der 
benytter lokalet, passer på stedet, og det bliver brugt flittigt, hvilket er dejligt.

HUSK at notere i kalenderen at man har været i klubhuset.

Julearrangement: Julehygge med Gløgg og æbleskiver, kaffe og småkager lørdag den 9 december kl. 14.30 
til …… Vi mødes i klubhuset. Arrangementet koster 25 kr. pr person.

Frk. Himmelblå

Leo’s spørgsmål ang båd og brug er der lagt en fane på hjemmesiden der beskriver brug af båden.

Mandagsmøderne: Møderne er igen startet op den første mandag i måneden og fortsætter hele vinteren. 



Stiftet i 2015

Medlemstal:

Vi har et stabilt medlemstal på 140 medlemmer, hvilket er en lille nedgang. Lidt faldende med ca. 10 
medlemmer, - ( coronakøb ) 

Vi har i år et mindre underskud. Årsagen er bl.a. investeringer på hemsen med skabe, fjernsyn mm.

Nyt: Samtidig har vi fra i år, fået en helt ny forsikring, således at skulle ulykken være ude, er vi forsikrings- 
mæssigt godt dækket.

Eksempel; Hvis en andelsforening arrangerer arbejdsweekend, så er foreningen ansvarlig for, at de 
personer, der er i arbejde, er forsikringsmæssigt dækket. Ups!

Jeg vil igen i år, gerne sige en stor tak til de pensionerede sejlere, som stadig bakker op omkring klubben og 
vores arrangementer. Det er altid hyggeligt, at møde jer, og høre de gamle historier.

Jeg håber, vi alle får en god sommer på vandet med sol og varme og uden uheld. Når jeg skriver dette, så 
tænker jeg på den ulykke, et af vores medlemmer kom ud for, hvor Glen fik en blodprop ved ankomsten til 
Flensborg havn. Glen gik bort, som at vende en hånd. Vi tænker alle på ham og ikke mindst Edith.

 Vores forening har igen i år haft et fantastisk sammenhold og opbakning både i hyggelige og svære 
situationer. Det vil jeg gerne takke alle for, og jeg håber, vi kan bibeholde dette fremover. Vi skal huske, at 
kæden ikke er stærkere end det svageste led.

Kolding Fritidssejlere 

Henrik Jensen.


